his file has been cleaned of potential threats.	
o view the reconstructed contents, please SCROLL DOWN to next page.	

# Faculty of Arts Psychology department Menoufia University Shebin-elkom-Menoufia

Mai.helmy@art.menofia.edu.eg

## DR. Mai Salah El Deen Mohamed Helmy

## **Education:**

**Ph D.**, Experimental psychology, University of Liverpool, United Kingdom (28<sup>th</sup> September 2012).

<u>Thesis</u>: The role of convexity in corner enhancement effect, Visual short-term memory and perception of symmetry.

M.A, Psychology, Faculty of arts, Menoufia University, Excellent (2004).

<u>**Diploma**</u> in applied clinical psychology, Faculty of arts, Cairo University, Good (2000).

**<u>B.S.</u>** Psychology, Faculty of Arts, Menouifa University, Very good with Honors (1999).

# **Academic and research experience and Teaching Experience:**

Lecturer: at Psychology department, Menoufia university, Egypt (2012 until now). PhD student, Psychology department, University of Liverpool (2008-2012). Assistant lecturer-, Psychology department, Menoufia University- Laboratory section (2004-2008).

**Demonstration**, Psychology department, Menoufia University- Laboratory section (2000-2004).

**Graduate student research**, Psychology department, Menoufia University (1995-1999).

#### IT Skills:

ICDL (International Computer drive license).

### **Source of independent funding:**

Scholarship from the Egyptian Government (2008-2012).

#### **Workshop and Conferences:**

**European Conference on Visual Perception** (ECVP, 2015, 23<sup>th</sup>- 27<sup>th</sup> August 2015, University of Liverpool.

**Self-Evaluation for Higher Educational Institutes** (National Authority for Quality Assurance and Accreditation of Education, 2015, 28<sup>th</sup>- 30<sup>th</sup> September).

التقويم الذاتي لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية لضمان الجودة والاعتماد في الفترة من ٢٨- ١٠٥/٩/٣٠

**Description of courses, curriculum and learning outcomes target** (National Authority for Quality Assurance and Accreditation of Education, 2015, 27<sup>th</sup>- 29 <sup>th</sup> October).

توصيف البرامج و المقررات لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية لضمان الجودة والاعتماد في الفترة من ٢٧-١٠/١٠/٢٩

**External Auditor to institutions of higher education** (National Authority for Quality Assurance and Accreditation of Education, 2015, 29<sup>th</sup> November-1December).

المراجعة الخارجية لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية لضمان الجودة والاعتماد في الفترة من المراجعة الخارجية لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية الخارجية لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية الخارجية لمؤسسات التعليم العالي الع

**Strategic Planning to institutions of higher education** (National Authority for Quality Assurance and Accreditation of Education, 2016, 1<sup>th</sup> Feburary-2 February).

التخطيط الاستراتيجي لمؤسسات التعليم العالي معتمدة من الهيئة القومية لضمان الجودة والاعتماد في الفترة من من ١-٢/٢/ ٢٠١٦

**Protocols of external review visit: Applied course for HEI** (National Authority for Quality Assurance and Accreditation of Education, 2016, 7th March-10<sup>th</sup>)

بروتوكولات زيارة المراجعة الخارجية: الدورة التطبيقية لمؤسسات التعليم العالى في الفترة من ٧-٠١٦/٣/١٠

## **Research Interests**

- Face perception
- Visual perception.
- Cultural
- Visual symmetry.
- Visual short term memory.
- Face recognition.
- Cross-cultural differences in cognition..
- Eyewitness identification.
- Psychological correlates of criminal behavior.
- Emotion regulation.
- Psychopathology of personality.

## **Teaching (Includes)**

- Cognitive Psychology
- Psychology of Language
- Statistics (introductory and advanced)
- Psychological texts in English
- Experimental Psychology
- Introduction to Psychology
- Developmental Psychology
- Counseling psychology
- Psychological Health
- Forensic psychology
- Physiological psychology
- History of psychology